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директор «Центра изучения новых вызовов и угроз национальной безопасности РФ»

sukharenko@mail.ru

Несмотря на принимаемые государством меры, коррупция остается одной из угроз национальной экономике. 

Для минимизации негативных последствий данного явления была введена административная ответственность орга-

низаций за подкуп должностных лиц, в том числе иностранных, за совершение определенных действий (бездействие) 

в их интересах. В статье содержится анализ прокурорской и судебной практики по ст. 19.28 КоАП РФ об ответствен-

ности за незаконное вознаграждение от имени юридического лица, а также последних разъяснений Верховного Суда 

России по данному вопросу.
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Despite the measures taken by the state, corruption remains one of the threats to the national economy. To minimize the 

negative consequences of this phenomenon, the administrative responsibility of organizations was introduced for bribing officials, 

including foreign ones, for committing certain actions (inaction) in their interests. The article contains an analysis of the prosecutor’s 

and juridical practice under Art. 19.28 of the Administrative Code on liability for illegal remuneration on behalf of a legal entity, 

as well as the latest clarifications of the Supreme Court of Russia on this issue.
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